

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Leisure in Society 休閒社會學

當期課號	3149	Course Number	3149
授課教師	李經世	Instructor	LEE ,CHING SHIH
中文課名	休閒社會學	Course Name	Leisure in Society
開課單位	休閒事業管理系(二進)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	以社會學的觀點講授及分析休閒現象，並透過課程說明及定位休閒社會學在休閒事業的重要性，以期學生瞭解社會中的休閒現象。	Objectives	Sociology in leisure is the systematic study of social behavior and human group in leisure. the purpose is guide student to realize and to analysis in society.
教材	1. 周錦宏、程士航、張正霖(2005)休閒社會學。台北：華立圖書。 2. 李力昌(2005)休閒社會學。台北：華都文化事業有限公司。	Teaching Materials	1. Zhou et al. (2005) Sociology of Leisure. Taipei. (In Chinese) 2. Lee (2005) Sociology of Leisure. Taipei : Far Du Publishing Co., Ltd. (In Chinese)
成績評量方式	口頭報告15% 書面報告15% 期中考30% 期末考30% 出席率10%	Grading	Oral report 15% Term paper 15% Midterm 30% Final 30% Participation 10%
教師網頁	-		
教學內容	第1週：休閒社會學概述 第2週：休閒社會學的主要理論 第3週：工作與休閒 第4週：消費與休閒 第5-6週：社會互動與休閒 第7-8週：社會差異與休閒 第9週：期中考 第10-11週：性別與休閒 第12週：女性主義與休閒 第13週：運動與戶外遊憩 第14-15週：台灣休閒趨勢和現象的社會意涵 第16-17週：全球化與休閒 第18週：期末考	Syllabus	WEEK 1: Introduction to sociology of leisure WEEK 2: Main theory of sociology of leisure WEEK 3: Work and leisure WEEK 4: Consumer and leisure WEEK 5-6: Social interaction WEEK 7-8: Social difference and leisure WEEK 9: Mid-term exam WEEK10-11: Gender and leisure WEEK12: Feminism and leisure WEEK13: Exercise and outdoor recreation WEEK14-15: The social meaning of leisure trend and phenomenon in Taiwan WEEK16-17: Globalization and leisure WEEK18: Final exam

尊重智慧財產權，請勿非法影印。